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摘要

於本年1月15日報名美國康乃爾大學主辦的水生動物組織病理診斷技術課程（AQUAVET® II：Comparative Pathology of Aquatic Animals），5月29日至6月10日間於羅德島州羅傑威廉斯大學（Roger Williams University）進行2週課程，內容包含貝類疾病診斷與病理學、歐洲鮭魚養殖與常見疾病、水產動物寄生蟲學、美洲新興水產動物病毒疾病、頭足綱（Cephalopod）與後鰓類（Opistobranch）解剖與疾病、水產動物疾病實驗模式、棘皮動物（Echinoderm）與水母（Jellies）解剖與疾病、甲殼動物（Crustacean）與鱟（Limulus）解剖與疾病、解剖診斷實習、魚類毒物病理診斷、魚類實驗動物學、魚類腫瘤病理學、魚類血液學、冷水魚疾病學、溫水魚疾病學、珊瑚疾病簡介與蝦類疾病學。未來將利用上課所學與資料做為疾病診斷的參考。
Course Report: Comparative Pathology of Aquatic Animals
Tzu-Ming Huang
Abstract 
In January 15th, 2016, I applied a course hold by School of Veterinary Medicine, Cornell University, called AQUAVET® II: Comparative Pathology of Aquatic Animals. The course period was May 29th through Jun 10th in Roger Williams University in Rhode Island. It included normal anatomy of bivalves - introduction to pathology of molluscan diseases, invertebrate pathology - diseases of bivalves, salmon industry in Scotland and elsewhere in Europe, parasites in aquatic animals, emerging viral fish diseases in the US, anatomy and diseases of cephalopods and opistobranchs, using animals in research, anatomy and diseases of crustaceans and limulus, fish diagnostics and techniques (WET LAB), toxicologic pathology of fish, fish as lab animals, neoplasia of fish, fish hematology, diseases of coldwater aquaculture species - infectious and non-infectious, introduction to diseases of aquaculture species – Warmwater catfish, corals, overview of the principal infectious diseases found in farmed penaeid shrimp. In the future, I would like to make disease diagnosis using what I learned from AQUAVET® II. 
